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De Voorzet  
Onze derde en laatste nieuwsbrief van dit jaar ligt weer voor u. Weer is een cyclus 
voorbij en brengen wij u weer op de hoogte van onze inzet in het bestuur van het 
waterschap. 
Deze cyclus hadden we vooral veel presentaties in de commissies en zijn we weer op 
veel fronten bij gesproken over diverse onderwerpen. U vindt een korte samenvatting 
terug bij de hoogtepunten van de afgelopen periode. 
 
Bij ons laatste brede fractieberaad mochten we drie nieuwe mensen verwelkomen die 
graag mee willen denken met de fractie en mogelijk ook verder actief worden. Daar zijn 
we blij mee, maar natuurlijk blijft onze deur openstaan voor een ieder die als 
steunfractie wil meedenken en wellicht ook burgerlid willen worden. Zie het ook als een 
mooie leerschool naar een actief kandidaatschap voor 2027. 
 

Het is mooi om in deze periode ook te zien, dat in onze provincie ondanks andere 
geluiden uit Den Haag water en bodem sturend het uitgangspunt blijft bij ruimtelijke 
ordening. Ook is er bij diverse partijen veel aandacht voor het verbeteren van de 
waterkwaliteit en een schonere leefomgeving. Belangrijke zaken die ook ons waterschap 
helpt om onze doelen in kader van de KRW, biodiversiteit en natuur te halen. 
Ook in de tweede kamer roert met name de oppositie zich en is een motie aangenomen 
om strengere maateregelen te kunnen nemen indien dit voor het behalen van de KRW 
doelen nodig is.  
Zo heeft ook de Uni de brandbrief waarvoor wij ook samen met de PvdD een motie 
hebben ingediend en die ook in veel andere waterschappen aan de orde kwam 
overgenomen en die brief aan het ministerie heeft gestuurd. Kortom op veel fronten 
wordt hard gewerkt aan stappen voorwaarts die hard nodig zijn. Natuurlijk geen 
garanties voor de toekomst en blijft de echte inzet van het kabinet nog steeds achter en 
zien we daar vooral geluiden die ons niet gaan helpen. Laten we vooral met elkaar 
blijven strijden en vechten voor schoon en voldoende water, voor biodiversiteit en 

natuur. 
 

Een andere zaak die de afgelopen week aandacht trok, was het artikel in o.a. BNdeStem 
over het groeiende verzet in Brabant tegen het gebruik van Glyfosaat. Ook in Follow de 
Money besteedde daar aandacht aan met als kop 42000 hectare grond kleurt geel. Het 
kaartje in BNdeStem waar duidelijk te zien is waar veel Glyfosaat gebruikt wordt, is 
zorgelijk in grote delen van onze provincie wordt veel gebruik gemaakt, ook dicht bij de 
bebouwde kom, scholen en natuurgebieden. Ook voor de kwaliteit van ons 
oppervlaktewater is dit een zorgelijke situatie en vraagt zeker om actie. Lastig is dat 
Europa in plaats van doorpakken heeft besloten voorlopig de komende jaren glyfosaat 
toe te laten, dat helpt ons niet in de strijdt van een schone gezonde leefomgeving en in 
onze strijd voor schoon water. 

Samen met de zorgen over het gebruik van gewasbeschermingsmiddelen, zorgt dit 
ervoor, dat we nog veel te winnen hebben in de strijd voor schoon water, een schone en 
leefbare en vooral gezonde leefomgeving en voor het beschermen en versterken van 
onze natuur.  

Voor mij een motivatie om zowel binnen mijn taken binnen het bestuur van het 
waterschap als binnen mijn politieke activiteiten in Etten-Leur te blijven strijden voor de 
toekomst van onze komende generaties. Hopelijk openen de ontwikkelingen bij meer 
politici en bestuurders de noodzaak om geschillen aan de kant te zetten en samen te 
werken aan goede oplossingen voor een gezonde 
omgeving, gezonde land en tuinbouw en versterking van 
de natuur. Doet u ook mee?  

 

Rest mij mede namens de fractie u alvast fijne 
feestdagen toe te wensen en een gezond, leefbaar en 
gelukkig 2025. 

 

Ron Dujardin, fractievoorzitter Water Natuurlijk Brabantse 
Delta.  
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De agenda breed fractieberaad d.d. 13 

december 2024, 15.00 tot 17.00 uur 
 

Op het kantoor van het waterschap Brabantse Delta Bouvignelaan 5 Breda. 

 

Agenda 

1. Opening 

2. Vaststelling van de agenda 

3.  Mededelingen 

4. Verslag vergadering 15 november 2024 

4a Actiepunten/uit verslag 15 november 2024 

4b Artikelen en linken vanaf 15 november 2024 

5. Brabantse Delta 

5a Voor bespreken AB vergadering 18 december 

5b Terugblik commissies en Ab vergadering 20 november 

6. Evaluatie 1e jaar WSBD fractie Water Natuurlijk vervolg acties 

7. Andere zaken 

8. Verenigingsaspecten  

9. Rondvraag 

10. Sluiting 

 

Deelnemers krijgen uitgebreide agenda van Gert Logt. Wil je graag de bijeenkomst 

bijwonen, meld je aan bij Gert, zodat je ook de volledige agenda kunt krijgen en je 

aangemeld ben bij de receptie. 

 

 

De hoogtepunten van de afgelopen periode 
 

Kort de punten uit de commissies van de afgelopen periode.  
 
Commissie Bestuur, Strategie en Internationaal 27/11/24 
In deze vergadering kregen we een presentatie over het onderwerp internationale 
samenwerking. Een prima presentatie waarin ook het belang van samenwerken over de 
grens duidelijk belicht werd. Immers een deel van ons water komt vanuit Vlaanderen en 
dus is samenwerken van belang. Ook de samenwerking mondiaal waarbij wij onze 
expertise delen met andere landen in kader van de Blue Deal is van belang. 
De tweede presentatie ging over de nieuwe rekenkamer. In vogelvlucht werd en we 
meegenomen in de komende werkzaamheden en de stappen die de rekenkamer gaat 
nemen. Tevens is het goed te horen dat er samenwerking is met de andere Brabantse 
waterschappen. 
De derde presentatie ging over de eerste conclusies uit de evaluatie van het parallel 
vergaderen. Hoofdlijn is dat er wel draagvlak is, maar dat er ook verbeteringen nodig 
zijn. De uitkomsten gaan naar de werkgroep nieuwe werken, die met voorstellen zullen 
komen om de pilot om te zetten naar een definitief besluit. 
 
Commissie Water en Ruimte en Gezond Water 27/11/24 
De Waterschappen werken aan een nieuwe gedragscode inzake het maaibeleid langs 
waterwegen. Juist daar leeft veel natuur en het onderhoud dient met die natuur 
zorgvuldig om te gaan. Nu staat klepelmaaien ter discussie. Hoe is wel goedkoop, snel en 
een bekende werkwijze maar hoe schadelijk is klepelmaaien voor de natuur? En zijn er 
alternatieven die minder schadelijk zijn? De discussie loopt en gelukkig gebruiken de 
waterschappen de onderzoeken en inzichten van de Vlinderstichting (zie ook Kleurkeur 
Groen en Blauw) om tot een verantwoorde keuze te komen. Water natuurlijk blijft dit 
kritisch volgen 
De natte natuurparel Strijpen-De Berk gaat komend jaar afgerond worden. Het 
waterpeil wordt verhoogd zodat de daarbij horende natuur zich kan ontwikkelen. Het 
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besluit was in eerste instantie uitgesteld omdat nog niet met alle grondeigenaren tot 
overeenstemming is gekomen. Gelukkig kan nu wel de volgende stap gezet worden. 
Water natuurlijk gaat daarmee akkoord. Beslist een optie om met de leden van Water 
Natuurlijk een kijkje te gaan nemen zodra het klaar is. 
 
Commissie Financiën, Bedrijfsvoering en Digitalisering 4/12/24 
Beeldvorming presentatie innovatie en digitale transformatie:  
We starten met een filmpje over 2050: is alles technisch zonder ziel of een ander pad 
back tot he basis of is er nog een ander pad, samen met techniek en menselijkheid maar 
dan zullen we wel de handen in één moeten slaan. Zie filmpje De kracht van samen 
Waterschapshuis: https://www.youtube.com/watch?v=urqpapu3Euo&t=158s  
Visie ontwikkeling is belangrijk maar de wereld verandert, dus ook daarop inspelen. Alles 
om toekomstige taken en opgaven wendbaar, innovatief en betaalbaar te kunnen 
houden in een snel veranderende omgeving. Digitale transitie gaat over 
organisatieontwikkeling, kennisontwikkeling samenwerkingsontwikkeling en 
mensontwikkeling. 
De uitgangspuntennotitie kostentoedelingsverordening 2026 schetst de belangrijkste 
richtlijnen en doelen voor het proces van kostentoedeling.  
Hierin worden de algemene kaders van het proces vastgesteld en de basis gelegd voor 
toekomstige stappen. Daarnaast worden voorstellen aan het Algemeen Bestuur gedaan 
over onder andere de directe toerekening van specifieke categorie gebonden kosten en 
de mogelijke toepassing van tariefdifferentiaties. Deze beslissingen vormen de basis voor 
een transparant en goed afgestemd kostentoedelingsproces, dat de lastenverdeling 
eerlijker maakt en de uitvoering door het waterschap ondersteunt. 

We gaan er voor om commissie en AB zo breed mogelijk mee te nemen in de discussie 
over de te maken keuzen. 

Belastingverordeningen en kwijtscheldingsregeling 2025. 
Jaarlijks wordt aan het algemeen bestuur geadviseerd de belastingverordeningen vast te 
stellen voor het komende jaar, waarin de nieuwe belastingtarieven zijn opgenomen. Dit 
gebeurt een vergadering na de vaststelling van de begroting voor het komende jaar. De 
belastingverordeningen 2025 en de kwijtscheldingsregeling 2025 zijn fiscaal getoetst 

door een externe belastingadviseur. 
Nota reserves, voorzieningen en weerstandsvermogen. 
De nota Reserves, voorzieningen en weerstandsvermogen wordt ten minste eenmaal per 
vier jaar geactualiseerd en ter vaststelling aan het algemeen bestuur aangeboden. In 
2020 is de nota voor het laatst vastgesteld. Het beleid ten aanzien van de reserves, 
voorzieningen en het weerstandsvermogen is met deze nota geactualiseerd en sluit aan 
op het per 2025 gewijzigde Waterschapsbesluit. Een update van de integrale Visie op 
Risicomanagement (2021) volgt in 2025. De bepaling van het noodzakelijk geachte 
weerstandsvermogen in deze nota blijft ongewijzigd ten opzichte van de nota Reserves 
en Voorzieningen 2020.  

Controleprotocol vanaf jaarrekeningcontrole 2025, financieel normenkader 2024 - 
2025 en verordening artikel 109 Waterschapswet 

n de verordening ex artikel 109, lid 1 van de Waterschapswet zijn regels vastgelegd voor 
de controle op het financieel beheer en op de inrichting van de financiële organisatie van 
Waterschap Brabantse Delta. Met het van kracht worden van de Wet versterking 
decentrale rekenkamers dient tevens de verordening in lijn met deze wetswijziging per 1 
januari 2025 aangepast te worden. In het kader van de controle op de jaarrekening kan 
het algemeen bestuur nadere aanwijzingen geven aan het dagelijks bestuur ten aanzien 
van de controle op de zuivere rechtmatigheid en aan de accountant ten aanzien van de 
reikwijdte van de jaarlijkse accountantscontrole. Deze aspecten worden in hoofdlijnen in 
dit controleprotocol geregeld. 

Algemene subsidieverordening 

In het waterbeheerprogramma en het coalitieakkoord is opgenomen dat het waterschap 
een stimuleringsregeling voor klimaat adaptieve initiatieven gaat ontwikkelen, met het 
streven deze in 2025 operationeel te hebben. De juridische basis voor een 
stimuleringsregeling is altijd een subsidieverordening. Het waterschap heeft momenteel 
een subsidieverordening, maar deze moet gemoderniseerd worden als eerste stap op 
weg naar een operationele stimuleringsregeling voor klimaat adaptieve initiatieven. Op 
basis van de modelverordening van de VNG, en ervaringen van gemeenten, 
waterschappen en de provincie is een nieuwe algemene subsidieverordening voor het 
waterschap opgesteld.                                  Fractie Water Natuurlijk Brabantse Delta  

https://www.youtube.com/watch?v=urqpapu3Euo&t=158s
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Landbouwgif. 
Eufemistisch wordt er gesproken over gewasbeschermingsmiddelen, maar in feite is het 
gif. Je kunt een bom ook een vredeshandhavingsmiddel noemen, maar het blijft een 
bom. En dat landbouwgif belandt in ons voedsel en blijft decennia aanwezig in het 
milieu. Tot en met in het stof van onze slaapkamers zoals uit recent onderzoek blijkt. 
Zie https://nos.nl/regio/gelderland/artikel/569930-gifstoffen-gevonden-in-slaapkamers-
70-procent-komt-van-de-landbouw .  
Landbouwgif belandt ook in het oppervlaktewater en sijpelt door richting het diepe 
grondwater. Waterwinningsbedrijven moeten steeds meer moeite doen dat gif er weer 
uit te filteren. Schoonmaken aan het eind van de pijplijn is geen goede oplossing; 
kostbaar en niet volledig effectief. Beter is het om vervuiling met landbouwgif te 
voorkomen.  
Er is geen boer die er graag mee werkt, maar boeren zijn gevangen in 
landbouwpraktijken die mikken op grootschalige monoculturen die kwetsbaar zijn voor 
plagen, maar wel ogenschijnlijk lage kosten opleveren. Ogenschijnlijk, daar de kosten 
gemoeid met gezondheidsproblemen van boerengezinnen en ons allen niet in die prijs 
verwerkt zit. Evenmin als de kosten voor waterzuivering door waterwinbedrijven en 
waterschappen. Ook de kosten gemoeid met natuurherstel zou je dan daarin mee 
moeten nemen. Daarom pleit Water Natuurlijk voor een andere landbouw: gifvrij, voor 
de lokale markt en met goede prijzen voor de boer. Per saldo 
kost ons dat niets daar de hogere voedselprijzen samengaan 
met lagere lasten in gezondheidszorg en lagere kosten om 
ons milieu weer van dat gif te ontdoen.  
Daarom ondersteunen wij als fractie Water Natuurlijk van 
harte het manifest hierover. 
Zie https://natuurenmilieu.nl/app/uploads/Manifest-
Bestrijdingsmiddelen.pdf. 
 
Joep Rooijmans, burgerlid Water Natuurlijk Brabantse Delta. 

Inzet fractie Water Natuurlijk bij AB 

vergadering 20 november 2024. 
In de Ab vergadering van 20 november stond feitelijk een bespreekpunt op de agenda, 
namelijk de begroting 2025. Hieronder de volledige inzet zoals die namens de fractie 
door Gert Logt is uitgesproken. Uiteindelijk na het debat heeft onze fractie ingestemd 
met de begroting. 
 
Voorzitter 

Bij de kadernota hebben we onze waardering uitgesproken voor de heldere en goed 
leesbare stukken. We constateren dat deze lijn is doorgetrokken in deze begroting. De 
begroting is gebaseerd op het bestuursakkoord en de kadernota. 

Bij de kadernota hebben we al aangegeven dat het altijd een tandje meer kan.  

De doelen van de kader richtlijn water (KRW) halen we niet in 2027 terwijl we al jaren 
weten, dat we deze dan moeten halen. Als fractie zijn we van mening dat we het 
ownership op ons moeten nemen en de gemeenten en anderen moeten helpen en 
stimuleren zaken op orde te krijgen. Laten we de hoeder zijn. Als dat kan door inzet van 
onze mensen bij gemeenten dan moet dat als oplossing onderzocht worden.  
Wij kunnen ons niet vinden om op voorhand te zeggen dat het behalen van een score 
van 100 % in 2027 een utopie is. Dan heb je de wedstrijd bij voorbaat al verloren. Wat 
ons betreft mag het nog smarter.  
We zijn dan ook content met de toezegging van het Dagelijks Bestuur (DB) door de 
portefeuillehouder in de commissie om meer inzicht te gaan geven in de doelrealisatie: 
dus wat is toe te rekenen aan inflatie en wat is extra inzet. Op die manier kunnen we als 
AB het proces goed volgen en onze controlerende taak waar maken. Maar kunnen we 
ook bepalen welke extra kaders we mee willen geven om doelen te behalen en wat de 
gevolgen daarvan zijn in de zin van inzet van middelen , mensen, financiën, materialen 
en materieel). In dat kader nog een vraag die is blijven liggen n.a.v. de 
commissiebehandeling. In het bestuursakkoord is (ik dacht twee) extra fte opgenomen 
voor dossiers welke zijn blijven liggen in het kader van vergunning, toezicht en 

https://nos.nl/regio/gelderland/artikel/569930-gifstoffen-gevonden-in-slaapkamers-70-procent-komt-van-de-landbouw
https://nos.nl/regio/gelderland/artikel/569930-gifstoffen-gevonden-in-slaapkamers-70-procent-komt-van-de-landbouw
https://natuurenmilieu.nl/app/uploads/Manifest-Bestrijdingsmiddelen.pdf
https://natuurenmilieu.nl/app/uploads/Manifest-Bestrijdingsmiddelen.pdf
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handhaving. Hoe is het hier nu mee gesteld? Zijn er mensen aangenomen en met deze 
dossiers bezig en wanneer is deze achterstand weggewerkt? 

Ook vragen we aandacht voor klimaatbestendigheid en dit goed te communiceren, naar 
de jeugd en naar scholen, maar ook via gemeenten met bijvoorbeeld de actie tegels 
wippen, meer groen en de regel 3, 30 en 300 (3 bomen in de buurt, 30 % groen en op 
300 meter een parkje o.i.d.). Als Waterschap kunnen we dit bij de gemeenten 
stimuleren. Het is maar een voorbeeld. 

We gaan de nodige RWZI (rioolwaterzuivering installaties) vernieuwen en vervangen. Een 
goede zaak, maar laten we ook aandacht blijven houden voor de gehele waterketen en 
dus beginnen bij de bron van de vervuiler. Volgend jaar gaan we met het nieuw 
belastingstelsel verder aan de slag en het principe van de vervuiler betaald mag wat ons 
betreft daarin een prominentere rol krijgen. 

We hebben zorgen over “water en bodem sturend” door het beleid van dit kabinet en 
het is van belang dat we als waterschap met de andere waterschappen in deze provincie 
de provincie blijven stimuleren hierop in te zetten. Goed dat onze provincie ook aan 
leidend principe vasthoudt. Prima voorbeeld van hoe we samen werken. 

Vandaag stond een mooi stuk in de krant over de otter en dat is een mooi voorbeeld 
over de verbetering van de biodiversiteit. 

En denk aan het initiatief van Partij voor de Dieren en onze fractie inzake PFAS en de 
brandbrief die onlangs door de Unie van Waterschappen is verstuurd over PFAS en de 
lijst van Zeer Zorgwekkende Stoffen.  
 

Voorzitter, er ligt een begroting voor 2025 voor met het nodige werk, maar we zijn er 
nog niet. We hebben behoefte aan indicatoren welke doelen we wel en niet bereiken en 
wat zijn de gevolgen hiervan. Zodat we goede keuzes kunnen maken. Vandaag laat ons 
weer zien dat er echt verandering aan zit te komen en er al is. We hebben helaas de 
nodige beelden gezien vanuit Spanje en dat kan ons ook hier zo maar overkomen. Laten 
we hierop voorbereid zijn. 

Als waterschap zijn we zeker niet de duurste, we zitten nog onder het midden. Maar 
naar onze mening valt dit nog mee ten opzichte van andere waterschappen. Aan de ene 

kant ben je daar als inwoner blij mee, aan de andere kant moeten we ons realiseren dat 
droge voeten houden, maar ook voldoende water om droogte te voorkomen geld kost. 
Dat heeft gevolgen voor de tariefontwikkeling. We vragen ons af, of onze inwoners wel 
beseffen dat we zelf onze broek moeten ophouden en dus geen geld krijgen, zoals bij 
gemeenten, van de rijksoverheid. Wat trouwens ook van de burgers komt.  

Voorzitter in de laatste AB vergadering heb ik mijn zorg uitgesproken over hoe we met 
elkaar omgaan. We zijn helaas niet zacht op de relatie/mens en hard op de inhoud. Na 
bijna twee jaar is er schijnbaar nog steeds  gevoelens van ontevredenheid hoe de 
coalitievorming is verlopen. Kunnen we als volwassenen en verstandige mensen ons daar 
niet over heen zetten. We leven in een democratische wereld. Meerderheden bepalen 
zaken, nadat ze naar minderheidstandpunten hebben geluisterd. Dat dit soms 
onbevredigend is heb ik zelf onlangs ook mogen ervaren. Vanuit deskundigheid had ik 
een andere inhoudelijke afweging gemaakt. Maar als de meerderheid anders besluit, 
laten we ons dan daar over heen zetten. Laten we het gesprek met elkaar aan gaan, goed 
luisteren, terug geven wat je denkt gehoord te hebben voordat je je eigen mening geeft. 
Want luisteren en begrijpen is de eerste stap. 

 

Voorzitter nog een opmerking welke ik mee wil geven aan iedereen: stel technische 
vragen vooraf en vraag je daarbij af wat je met het antwoord wil. 
Is het nice to know of need to know. Met andere woorden, heb 
je het antwoord nodig om het standpunt te bepalen, of is het 
gewoon nieuwsgierigheid? Het algemeen bestuur stelt het 
beleid van het waterschap vast. Het controleert ook of het 
dagelijks bestuur dat beleid goed uitvoert. Het dagelijks bestuur 
voert uit. Laten we dus niet op elkaars stoel gaan zitten ook al 
zijn DB-leden ook AB-leden. 

 

Namens fractie Water Natuurlijk, Gert Logt 
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Kort verslag van vergadering van Water 

Natuurlijk BD van 15 november 2024 
(het volledige en uitgebreide verslag gaat naar de aanwezige deelnemers en is op te vragen 

bij de secretaris Gert Logt) 

1. Opening 

Ron opent de vergadering en heet onze nieuwe gasten en de 

vertegenwoordigers van ons Brabants bestuur welkom. 

 

2. Kennismaking met nieuwe belangstellenden voor fractie ondersteuning. 

Omdat er een aantal nieuwe mensen zich hebben gemeld die graag mee willen 

denken met de fractie: mark Hoefnagels, Mark te pas, en Jet Westhoff  en Jac 

Hendriks en Dennis Aerts namens het regio bestuur zijn aangeschoven, maken 

we een voorstel rondje zodat we elkaar iets beter kennen. Met de nieuwe 

belangstellende leden is afgesproken dat zij voortaan uitgenodigd worden voor 

de vergaderingen en dat zij later zullen aangeven op welke wijze ze nu en in de 

toekomst onze fractie willen blijven ondersteunen. 

 
Jet: woont in Tilburg. 9 jaar geleden lid geworden. Was toen woonachting in 
Gorinchem. Verschillende adviesbureaus gewerkt in fysieke domein. Onder meer 
actief IVN Natuureducatie. Nu ook projectleider omgevingswet. Is nog zoekende 
hoe ze zich kan inzetten voor Water Natuurlijk. Komt snuffelen/snuffelstage.  
Mark Hoefnagels West-Brabants archief, burgercommissielid in Halderberge. Op 
gebied ruimtelijke thema’s woordvoering. Ook financiën. Jongeren milieuraad 
(landelijk) actief geweest.  
Ruben kon helaas niet wegens werkafspraken.  
Mark te Pas sluit aan om 16 uur. Hij stelt zich voor. Valt midden in de discussie, 
dus komt er veel op hem af. Woont in Breda. Werkt in Den Haag bij het 

ministerie van EZ. Eerder contact gehad met Wieke Bonthuis. Biodiversiteit en 
ecosystemen spreken hem het meeste aan.  
 

3. Gesprek over ledenbinding en versterken van ons ons ledenbestand en 

activeren van leden om actief mee te doen.  

Jac en Dennis nemen deel namens het bestuur Water Natuurlijk Brabant. Vraag 

is, hoe kunnen we de betrokkenheid bij de fracties bij de waterschappen 

verbreden. 200 leden waarvan 66 binnen werkgebied Brabantse Delta.  

Rondom verkiezingen leeft het op en daarna zakt het weer een beetje. Hoe 

zorgen we voor een bijdrage gedurende de vier zittingsjaren?  

Kruisbestuiving tussen de drie waterschappen komt ook aan de orde.  

Joep heeft een vooruitgeschoven post, ook landelijk, hoe we meer leden actiever 

kunnen betrekken en hoe we met onze ondersteunende partijen en organisaties 

een stevigere relatie kunnen opbouwen richting verkiezingen 2027.  

Ron maakt een nieuwsbrief namens de fractie, daar zijn we dit najaar mee 

begonnen. De nieuwsbrief wordt verstuurd via Dennis. Leidt toch tot meer 

betrokkenheid. Vier belangstellenden voor ons overleg en belangstellenden voor 

de nieuwsbrief.  

Tweede stap is om werkbezoeken te organiseren. Wens is 2 tot 3 keer per jaar 

organiseren van werkbezoeken. Voorjaar 2025 is een bezoek aan de Westelijke 

Langstraat gepland. Ook een werkbezoek aan Noordrand West-midden regio 

Etten- Leur staat op de planning voor 2026. Daarbij proberen we ook onze 

ondersteunende politieke partijen als D66 en GroenLinks bij uit te nodigen. 

Daarnaast willen we een  thema-avond organiseren met sprekers.  

Ook actief benaderen van stakeholders.  

 

4. Mededelingen. 

Er staan nog een paar actiepunten, die worden opgepakt en meegenomen, het 
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bezoek Langstraat is naar voorjaar 2025 verschoven. 

 

5. Verslag 13 september 

verslag is goed gekeurd er zijn geen opmerkingen naar aanleiding van. 

 

6. AB vergadering van 20 november 

Agendapunt 2: Begroting 2025  

Opmerkingen van Kees: 

Bij transitie Waterketen wordt niet gesproken over ZZS. De recente gehouden 

Commissie Waterketen heeft hier wel aandacht voor gevraagd. (Ook zie ik het 

niet bij de toelichting op het programma Waterketen). Het programma 

Watersystemen klinkt nog niet erg doortastend. Ook de voortrekkersrol 

(hoeders-functie van het waterschap) staat hier niet in.  

De tekst in het Programma Klimaat en Duurzaam is ok, maar de fondsen en de 

uitvoering ligt veelal bij de andere programma’s. Gaat dit wel lukken op deze 

manier?  

Opmerkingen n.a.v. de getallen:  

Ik ga ervan uit dat dit allemaal in overeenstemming met de teksten is. Dat is 

moeilijk te doorzien voor mij.  

Hoe kan het dat een agrarisch bedrijf met 60 ha grond slechts voor 3 ve telt? 

(Evenveel als een 3-persoons huishouden?)  

In de vergadering is de inzet voor de financiële beschouwingen besproken zie 

ook elders de inzet zoals die is uitgesproken. 

 

Hamerstukken 

3a Adviesnota Vaststelling verantwoordingsgrens en rapporteringtolerantie voor 

de rechtmatigheid verantwoording  

3b Burap-2  

Lay out: bij ‘Voorgang Programma’s : mooie grafieken. Vraag: het gaat hier over 

de indicator voortgang aantallen programma’s. Zijn deze in dezelfde ordegrootte 

van gewicht? Anders kan dit een heel vertekend beeld geven. (wordt 

meegenomen in financiële beschouwing.  

3c Aanvraag uitvoeringskrediet verbeteren kunstwerken regionale keringen  

3d notulen en besluitenlijst AB 25 september en 16 oktober 2024  

4. Rondvraag  

5 Afscheid AB-lid Alwijn ten Cate. 

Alwijn wordt wethouder en treed om die reden terug uit het AB. Wij wensen 

hem natuurlijk veel succes in de nieuwe functie. 

 

7. Evaluatie eerste jaar water natuurlijk in Waterschap 

Besproken wordt follow up van jaarevaluatie  

Voorbereiding AB breed fractieberaad op vrijdagmiddag: hoe kunnen we 

aanvullen en tweede deel interessant maken voor anderen? Hier zou je een 

thema kunnen behandelen. Dus breder zien te trekken. Vast punt op deze 

agenda is verenigingsactiviteiten.  

Beeldvormende vergaderingen binnen waterschap waarbij je sprekers van buiten 

uitnodigt wellicht handiger om dit los te koppelen van commissievergaderingen. 

Binnen fractie kunnen we dit ook organiseren. Vanuit de partij Brabant zijn er 

ook financiële middelen.  

Beeldvormende onderwerpen behoeven niet over alle waterschappen heen te 

gaan, maar kunnen ook lokaal zijn, met een lokaal aspect op locatie. Er zijn ook 

weer de winterschool sessies.  

 
8. Rondvraag 

Gert heeft goed gesprek gehad met Frans Post (Natuurterreinen). Niet dat we 

over alles het eens zijn, maar door zaken te delen blijkt soms waar ook 

misverstanden zijn ontstaan. Soms doe je aannames en blijken de situaties door 

de ander heel anders te worden gezien. Soms staat iets er niet maar weet 
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degene dat wel, bijvoorbeeld over dat ministerie bezig is met een handreiking 

(her)benoeming en klankbordgesprek dijkgraaf die ze in een wet willen gaan 

vastleggen. Een handreiking vergelijkbaar met de burgemeestersprocedure. 

Maar daarin zou komen dat alle fracties vertegenwoordigd dienen te zijn. Gert 

heeft amendement er nog op nagekeken maar dat sec niet zo kunnen lezen. 

Afspraak is nu dat Gert en Ron met Frans en Peter zelfde soort gesprek gaan 

hebben.  

 

Ron roept op de nieuwsbrief te delen voor een ieder die geïnteresseerd is.  

Joop heeft twee punten ingebracht bij agendapunt 6aa en naderhand 

uitgewerkt. Dat is hieronder ingebracht als opzet als fractie kijken we hoe we dit 

op de agenda kunnen zetten: 

 

Geachte Dagelijks Bestuur  

Graag vestigen wij uw aandacht op de organisatie ‘Dam Removal Europe’. 

(www.damremoval.eu). Een platform dat het opheffen van dammen en stuwen 

promoot om door het herstel van vrij stromende wateren tot duurzaam en 

ecologische beheer te komen.  

Een doelstelling die ook door ons Waterschap gedeeld wordt. En op dit moment 

in het Markdal in de praktijk gebracht wordt.  

Immers van de drie in 1968 aangelegde stuwen zijn de stuwen Galder en Bieberg 

inmiddels de facto op een hoog peil vastgezet om het water via meanders er vrij 

om heen te laten stromen.  

De derde stuw – die van de Blauwe Kamer - zal volgens de ontwerpen geheel 

verdwijnen, zodat een vloedvlakte voor de natuurlijke regulering met vrij 

stromend water kan zorgen.  

Onze vraag en suggestie is of deze positieve ontwikkeling die zo goed past in het 

streven van Dam Removal Europe ook bij deze organisatie aangemeld gaat 

worden?  

Bovendien organiseert Dam Removal Europe jaarlijks een congres bij een van de 
geslaagde projecten in Europe. Voor zover bekend heeft dat nog nooit in Nederland 
plaats gevonden. Vandaar de vraag of het te zijner tijd een idee is om na de realisatie van 
het project natuur- en beekherstel Markdal een dergelijk congres hier in Brabantse Delta 
wilt overwegen? Met name vanwege de stimulering van vrijstromende rivieren en beken 
en de positieve uitstraling voor het Waterschap.  

Graag vernemen we van u wat uw reactie hierover is en of u daarover ook contact met 
de European Dam Removal beweging opgenomen heeft.  

 

Verslag Gert Logt. 
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Vergaderdata 2024 en 2025 
Fractie breed beraad 
13 december 2024. 
2025: Vrijdag 14 februari, 11 april, 20 juni, 12 september,31 oktober en 12 
december van 15.00 uur tot 17.00 uur. 
 
De brede fractieberaden zijn ter voorbereiding van de vergadering van het AB. Daarnaast 
bespreken we verenigingszaken en hebben we soms gasten die een presentatie geven, 
of met ons in gesprek willen. Leden en belangstellenden zijn altijd welkom. Wel graag 
even aanmelden bij onze secretaris Gert Logt (g.logt@brabantsedelta.nl), geven wij het 
door aan de receptie. 

De vergaderingen vinden plaats in het kantoor van waterschap Brabantse Delta, 
Bouvignelaan 5 te Breda. Digitaal aansluiten bij de vergadering, meld je bij de secretaris 
voor de link van MSteams. 
Er is voldoende parkeergelegenheid. Graag melden bij de receptie. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Fractie klein beraad (digitaal) 
2025: vrijdag 12,24 en 31 januari, 14, 21 en 28 maart, 23,30 mei en 6 juni, 15, 22 
en 29 augustus, 26 september, 3 en 10 oktober, 14, 21 en 28 november 2025. 

Van 16.30-17.30 digitaal. 

 
Ter voorbereiding van de commissie vergadering vergadert de fractie in de week 
daarvoor digitaal om de inzet in de commissies af te stemmen. In principe doen we dat 
met de fractieleden, maar indien iemand naar aanleiding van de agenda, die altijd op de 
site van het waterschap is te vinden, iets wil meegeven aan de fractie kan dat natuurlijk 
altijd. Meldt je dan even aan bij Gert Logt onze secretaris ( g.logt@brabantsedelta.nl ) 

Voor vergaderingen en agenda’s: https://brabantsedelta.bestuurlijkeinformatie.nl/   

 

Alle vergaderingen van het Algemeen Bestuur en de commissies zijn altijd live te volgen 
en terug te kijken via de site van het waterschap: 
https://brabantsedelta.bestuurlijkeinformatie.nl/  

mailto:g.logt@brabantsedelta.nl
mailto:g.logt@brabantsedelta.nl
https://brabantsedelta.bestuurlijkeinformatie.nl/
https://brabantsedelta.bestuurlijkeinformatie.nl/
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Contactgegevens 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Water Natuurlijk Brabantse Delta vindt u op de volgende sociale media: 

 

Facebook:  https://www.facebook.com/WaternatuurlijkBrabantseDelta  

Twitter :  https://twitter.com/WaterNatuurBD   

Instagram : https://www.instagram.com/waternatuurlijkbd/  

LinkedIn : https://www.linkedin.com/company/water-natuurlijk-brabantse-delta  

Youtube : https://www.youtube.com/channel/UC6OZfs3cExfQKo9Out3ab7Q  

 

Website :  https://waternatuurlijk.nl/brabantse-delta  

    

Leden Algemeen Bestuur en burgerleden 

 

Ron Dujardin 06-21853490 r.dujardin@brabantsedelta.nl  AB Lid/fractievoorzitter  

Gert Logt 06-41464207 g.logt@brabantsedelta.nl   AB lid/fractiesecretaris 

Karin van den Berg 06-39585827 k.van.den.berg@brabantsedelta.nl  DB lid 

Joep Rooijmans 06-20396255 j.rooijmans@brabantsedelta.nl  burgerlid 

Kees de Jong 06-51091458 k.de.jong@brabantsedelta.nl  burgerlid 
 

Fractie Water Natuurlijk BD Postadres fractie  

   info.waternatuurlijk.bd@gmail.com  

https://www.facebook.com/WaternatuurlijkBrabantseDelta
https://twitter.com/WaterNatuurBD
https://www.instagram.com/waternatuurlijkbd/
https://www.linkedin.com/company/water-natuurlijk-brabantse-delta
https://www.youtube.com/channel/UC6OZfs3cExfQKo9Out3ab7Q
https://waternatuurlijk.nl/brabantse-delta
mailto:r.dujardin@brabantsedelta.nl
mailto:g.logt@brabantsedelta.nl
mailto:k.van.den.berg@brabantsedelta.nl
mailto:j.rooijmans@brabantsedelta.nl
mailto:k.de.jong@brabantsedelta.nl
mailto:info.waternatuurlijk.bd@gmail.com

